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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Mikor fognak ármaximumot bevezetni a 
magánegészségügyi szolgáltatásokra? " 

Tisztelt Miniszter Úr!
 
Magyarország  az  Európai  Uniós  országok  között  vezető  helyen  áll  a  megelőzhető  halálesetek
számában.  A  probléma  gyökeres  kezelésére  hajlandóságot  sem  mutatnak,  ráadásul  tovább
súlyosbítja a helyzetet az egészségügyi kivizsgálások és kezelések várólistája, mely esetenként túl
nyúl akár egy-másfél éven is.
 
A magyar emberek egyszerre fizetik a TB-t és a magánegészségügyi szolgáltatásokat. Független
felmérések  alapján  a  magyar  lakosság  közel  60%-a  vett  már  igénybe  magánegészségügyi
szolgáltatást,  ahol olyan alapvető kezelésekre és kivizsgálásokra mentek el,  melyeket  a TB-nek
fedeznie kell.
 
A probléma  súlya  vitathatatlan,  különösen  ebben  az  infláció  sújtotta  gazdasági  válságban.  A
hétköznapi  megélhetési  harcokat  nem  nehezítheti  tovább  az  egészségügyi  szolgáltatások
elérhetetlensége. Míg egy gyomortükrözés akár nyolcvannyolcezer forintba is kerülhet, egy hasi és
kismedence ultrahang több mint harmincezer forintba, addig sokan nem fogják tudni igénybe venni
ezen  szolgáltatásokat,  vagy  ha  igen,  akkor  akár  a  fizetésük  negyedét  vagy  harmadát  erre  kell
költeniük.
 
Az  emberek  egészségéből  nem lehet  piacot  csinálni  és  profitot  realizálni.  Ezért  támogatjuk  és
kezdeményezzük  a  magánegészségügyi  szolgáltatások  ármaximálását,  először  a  diagnosztika,  a
szűrővizsgálatok és a szülész-nőgyógyászati ellátások területén.
 



E lépés rövidítheti a vizsgálatok várólistáját, a társadalom szélesebb körének biztosítana minőségi
és megfizethető egészségügyi kezeléseket. Mi nem meggazdagodni szeretnénk mások egészségén,
hanem javítani azt.
 
Mi  a  Kormány  álláspontja  erről,  támogatják-e  az  magánegészségügyben  az  ármaximum
bevezetését?
 
Válaszát előre is köszönöm.
Budapest, 2023.05.04.
Kanász-Nagy Máté
LMP
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